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Acta núm. 10/2019 
 
SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT CELEBRADA EL DIA 
25 D’ABRIL DE 2019. 
 
HORA DE COMENÇAMENT: 20.00 HORES 
HORA D’ACABAMENT:  21.10 HORES 
LLOC: SALA DE PLENS DE LA CASA CONSISTORIAL 
CONVOCATÒRIA: PRIMERA 
 
ASSISTENTS 

Sr. ALCALDE: 
DAVID GONZÁLEZ MARTÍNEZ 
 

Srs. REGIDORS: 
ALEJANDRA TOMÁS DOMENECH 
VICENTE MORERA ROMAGUERA 
SALVADOR LLOPIS IBIZA 
ROSA POUS MARÍ 
ESTER MILLAN SOLDADO 
 

VICENT CANET LLIDÓ 
IMMA IBIZA COTS 
ENRIC ESCRIVÁ COTS 
YOLANDA NAVARRO VIZCAINO 
 

CARLOS MENGUAL MANZANARES 
ANA MARIA MORELL GÓMEZ 
ALFONSO FORRAT ESTÈVEZ 
 

YOLANDA PASTOR BOLO 
MIREIA FRANCESCA MORERA ALEMANY 
ENRIQUE PARRA MAÑÓ 
FRANCISCO ESCRIVÁ MATA 
 
ALEJANDRO SALORT RUBIO 
 

GEMA FULLANA LLIN 
 

ABSENTS EXCUSATS: 
HILARIO ROBLES SERRANO 
ROSA MARIA SORIA ESCRIVÁ 
 

SRA. SECRETÀRIA ACCTAL.: 
SOFIA GREGORI BOSCH 
 

SRA. INTERVENTORA: 
No assisteix 

 

A la ciutat d’Oliva, sent el dia, hora i al 

lloc indicat a l’encapçalament, es 

reuneixen sota la presidència que 

també consta, els membres de la 

corporació expressats al marge, a 

l’objecte de realitzar la sessió del Ple 

de l’Ajuntament, amb el caràcter i 

convocatòria que també consten; actua 

com a fedatari públic la secretària 

acctal. de l’ajuntament. 

 

El Ple es constitueix vàlidament, per 

complir el terç legal dels seus 

membres, i assisteix el president i la 

secretària acctal. 

 

La Presidència declara oberta la sessió, 

que es desenvolupa d’acord amb el 

següent Ordre del Dia:  
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PRIMER. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE LES ACTES: DE LA SESSIÓ 
EXTRAORDINÀRIA I URGENT CORRESPONENT AL 17 D’OCTUBRE, I DE 
LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 21 DE NOVEMBRE DE 2018. 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, acorda aprovar les actes de les sessions 
extraordinària i urgent de 17 d’octubre de 2018 i l’extraordinària de 21 de novembre de 
2018, i s’autoritza la la seua transcripció al Llibre d’Actes corresponent. 
 
 

PART I.- PART RESOLUTIVA, ESTUDI, INFORME O CONSULTA 
 
 
SEGON.- DICTAMEN CI DE SERVEIS SOCIOCULTURALS SOBRE LA 
DESIGNACIÓ DE REGIDORA REPRESENTANT DE L’AJUNTAMENT PER A 
FORMAR PART DELS CONSELLS ESCOLARS DELS CENTRES ESCOLARS. 
CEIP VERGE DELS DESEMPARATS. 
  
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Socioculturals, de data 16 
d’abril de 2019, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 
“DESPATX EXTRAORDINARI 
 
La Sra. Yolanda Pastor, sol·licita incorporar com a despatx extraordinari la proposta de 
dictamen per designar regidora representant de l'ajuntament per a formar part del Consell 
Escolar dels Centre Escolar: CEIP Desemparats. 
 
S’aprova per unanimitat la incorporació a l’ordre del dia. 
 
PROPOSTA DE DICTAMEN PER DESIGNAR REGIDORA REPRESENTANT DE 
L'AJUNTAMENT PER A FORMAR PART DELS CONSELLS ESCOLARS DELS 
CENTRES ESCOLARS. CEIP VERGE DELS DESEMPARATS 
 
ATESA la proposta per designar regidora representant de l'ajuntament per a formar part dels 
consells escolars del centre escolar: CEIP Verge dels Desemparats signada/presentada per la 
Sra. Yolanda Pastor Bolo , Regidor delegat d’Educació amb data 15 d’abril de 2019, la qual és 
com segueix: 
 
Yolanda Pastor Bolo, en la seua qualitat de Regidor Delegat d’Educació, a l'empara del que disposa 
l'article 97.1 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprovà el Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, proposa a la Comissió Informativa 
Municipal de Serveis Socioculturals que dictamine favorablement la següent proposta: 
 
PROPOSTA DE DICTAMEN PER DESIGNAR REGIDORA REPRESENTANT DE 
L'AJUNTAMENT PER A FORMAR PART DELS CONSELLS ESCOLARS DEL CENTRE 
ESCOLAR CEIP VERGE DELS DESEMPARATS 
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YOLANDA PASTOR BOLO, Regidora Delegada d’Educació té a bé elevar a la consideració del Ple de 
l’Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socioculturals, l’ adopció 
de la següent: 
 

PROPOSTA  
Vista l’Orde de 3 de novembre de 1989, de la Conselleria de Cultura, Educació i Ciència, per la qual es 
regula el procediment per a la constitució dels Consells Escolars Municipals de la Comunitat Valenciana, 
en desplegament del Decret11/1989, de 17 de juliol del Consell de la Generalitat Valenciana 
 
Vist el Decret 11/1989, de 17 de juliol, del Consell de la Generalitat Valenciana, pel la qual es regulen els 
Consells Escolars Territorials I Municipals 
 
Vist el Decret Legislatiu de 16 de gener de 1989, del Consell de la Generalitat Valenciana, pel qual 
s’aprova el Text Refòs de la Llei de Consells Escolars de la Comunitat Valenciana 
 
És per això que s’eleva a la consideració del Ple de l’Ajuntament l’adopció de la següent: 
 

PROPOSTA D’ACORD 
 

Primer.- Designar a la Sra. Regidora, Yolanda Pastor Bolo, com a representant de l'Ajuntament per a 
formar part del Consell Escolar del centre educatiu CEIP Verge dels Desemparats 
 
Segón.- Trametre certificat d'acord al Consell Escolar del CEIP Verge dels Desemparats, pel seu 
coneiximent i efectes oportuns 
 
Els membres de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socio Culturals previ estudi i 
deliberació i amb els vots ponderats favorables de tots els membres de la comissió s’aprova per 
unanimitat. 
 
Es dictamina favorablement el següent 
 
Primer.- Designar a la Sra. Regidora, Yolanda Pastor Bolo, com a representant de l'Ajuntament 
per a formar part del Consell Escolar del centre educatiu CEIP Verge dels Desemparats 
 
Segón.- Trametre certificat d'acord al Consell Escolar del CEIP Verge dels Desemparats, pel 
seu coneixement i efectes oportuns.” 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents, acorda aprovar el 
dictamen transcrit anteriorment. 
 
 
TERCER.- DICTAMEN CI DE FOMENT ECONÒMIC SOBRE PROPOSTA DE 
COMPROMÍS DE CONSIGNAR EN EL PRESSUPOST DE 2019 I 2020 LA 
QUANTITAT PER PODER DESENVOLUPAR EL PROGRAMA DE TALLER 
D’OCUPACIÓ CENTELLES OLIVA V (2019). 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Foment Econòmic, de data 16 
d’abril de 2019, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
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“TERCER.- Delegació d’Ocupació i Empresa.- Proposta de compromís de consingar en el 
pressupost de 2019 i 2020 la quantitat per poder desenvolupar el programa del taller 
d’ocupació CENTELLES OLIVA V. Dictamen si s’escau. 
 
La proposta presentada per la Sra. Yolanda Navarro Vizcaíno, Regidora delegada d’Ocupació i 
Empresa, que es sotmet a dictamen de la Comissió es la que tot seguit es transcriu: 
 
 
“AJUDES PROGRAMA TALLERS D'OCUPACIÓ FORMACIÓ 2019 
 
Projecte Vall de les Fonts, muntanya de Santa Anna i Hort de la Bosca 
 
PROPOSTA DE RESOLUCIÓ 
 
 
Yolanda Navarro Vizcaino, regidora delegada d'Ocupació i Empresa, per Resolució de l'Alcaldia 
núm.323/19, de data 7 de febrer de 2019. 
 
Amb la finalitat d'incrementar l'ocupació en el municipi d'Oliva del col·lectiu de persones aturades i 
atenent a la subvenció del programa mixt d'ocupació i formació de “Tallers d'Ocupació” creat 
específicament per a esta finalitat. 
 
Vista l'ordre de la Conselleria d'Economia sostenible, Sectors Productius, Comerç i Treball, 11/2016 de 
15 de juliol, per la qual s'aproven les bases reguladores i es determina el programa mixt d'ocupació i 
formació, “Taller d'Ocupació”. 
 
Vista igualment la Resolució de desembre de 2018, de la Direcció General del Servei Valencià 
d'Ocupació i Formació, per la qual s'aprova la convocatòria del programa mixt, ocupació-formació del 
Taller d'Ocupació a càrrec de l'exercici pressupostari 2019. 
 
Vist que l'Ajuntament d'Oliva, reuneix els requisits necessaris per a sol·licitar la subvenció del programa 
mixt, ocupació-formació i està interessat en la realització del programa “Taller d'Ocupació” i que porta 
per títol: Centelles Oliva V. 
 
Vistes que totes les especialitats formatives necessàries per a portar endavant el Taller Centelles Oliva V 
són: 

⦁ Activitats auxiliars en conservació i millora de muntanyes. 
⦁ Repoblacions forestals i tractaments. 
⦁ Instal·lació i manteniment de jardins i zones verdes. 
⦁ Activitats auxiliars en vivers, jardins i centres de jardineria. 

 
Vist tot el projecte realitzat pel Departament d'Ocupació i Empresa, el qual determina l'àmbit d'actuació 
dins del municipi d'Oliva i que és: Muntanya de Santa Anna, Zona verda Hort de la Bosca i el Vall de les 
Fonts, la duració del taller que és de 12 mesos compresos entre el 01/12/2019 fins al 30/11/2020 (data 
prevista), amb un total de 20 alumnes/treballadors i 5 persones de l'equip directiu i totes les quanties 
pressupostàries necessàries separades per partides i que són les següents: 
 

TOTAL PROJECTE APORTACIÓ CONSELLERIA APORTACIÓ MUNICIPAL 

524.058,60 € 464.109,60 € 59.949 € 
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DESGLOSSAMENT 

Mòdul A 
 
 

Costos salarials personal 
docent i administratiu 

145.152,00 € Aportació Conselleria  

Mòdul C Costos salarials alumnat 278.253,60 € Aportació Conselleria  

Mòdul B Costos de formació i 
manteniment (lloguer de 
màquines, compra de 
ferramentes, material de 
goteig...) 

 
 
100.653,00 € 

Aportació Conselleria 
 
 
 
Aportació municipal 

40.704,00 € 
 
 
 
59.949,00 € 

 
PROPOSTA D'ACORD 

 
Primer: Adoptar el compromís de consignar en el pressupost de 2019 i 2020 les quantitats que 
s’indiquen en el quadre adjunt per poder desenvolupar el programa Centelles Oliva V: 
 

 ANY 2019 ANY 2020 IMPORT TOTAL 

Aportació municipal 5.994,90 € 53.954,10 € 59.949,00 € 

 
Oliva 8 d’abril de 2019 
Regidora delegada d’Ocupació i Empresa 
Fdo. YOLANDA NAVARRO VIZCAINO” 
 
La Comissió Informativa de Foment Econòmic, previ estudi i deliberació i, per unanimitat dels 
assistents, dictamina FAVORABLEMENT la proposta i formula les següents: 

 
PROPOSTES D'ACORD: 

 
PRIMERA.- Aprovar el compromís de consignar les aportacions esmentades en la proposta del 
Taller d’Ocupació Centelles Oliva V presentada per la regidora Yolanda Navarro Vizcaíno, 
delegada d’Ocupació i Empresa, en els termes expresats en la proposta de la Regidora-Delegada 
abans transcrita. 
 
SEGON.- Elevar aquest dictamen al Ple de l’Ajuntament, per tal que adopte el corresponent 
acord.” 
 
Finalitzades les intervencions, que després es reproduiran. 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents, acorda aprovar el 
dictamen transcrit anteriorment. 
 
 
Les intervencions a què s’ha fet referència anteriorment són les que tot seguit 
s’indiquen: 
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 Sr. Canet Llidó: “Supose que ja es va explicar en la comissió; aquest assumpte es 
va retirar del plenari ordinari del mes passat, perquè calia llegir bé el que havia dit la 
Intervenció municipal al respecte de la qüestió; en aqueix sentit s’han esmenat tots 
aquells aspectes que ha estat possible, i el que es presenta ara a votació, com solem 
fer en moltes ocasions, adoptar el compromís de l’aportació municipal per tal de 
donar compliment a un dels requeriments que ens fan per part de la conselleria, per 
poder tindre tota la documentació necessària per a optar a aquest taller Centelles 
núm. 5.” 

 
 Sr. Mengual Manzanares: “Nosaltres anem a votar a favor d’aquest assumpte, 

perquè entenem que siga de la forma que siga ens hem de presentar a aquest pla, 
denominat pla Centelles; parle amb vosté Sra. Navarro, sé que vosté no té part 
culpable en aquest pla, que vosté haurà agarrat el que hi havia i haurà intentat mig 
solventar la situació. M’explique, el gran culpable que no vaja a donar-se novament 
aquest pla, és el Sr. Salort. Per què, perquè no tenim el Pla d’Igualtat. Una 
legislatura sencera i no tenim el Pla d’Igualtat. A banda que podríem parlar de la 
diagnosi, que fluixeja per tots els costats; però encara no hem anat a la mesa de 
negociació, encara no ha passat per plenari. Per tant, presentem de nou aquest pla, 
amb nou punts menys que la resta de municipis, i així és difícil aconseguir-ho. 
Portem tota la legislatura exigint que per favor aquest pla d’Igualtat estiguera ja 
aprovat; primer perquè és necessari, i segon perquè la gran majoria de subvencions 
d’aquest tipus posen sobre la mesa la necessitat de tindre aquest pla d’igualtat. Ja el 
vam perdre; no els el van donar; com vulgueu. Però no el vam tindre. I una altra 
crítica que faig durant aquesta legislatura, i que tampoc va a solventar-se amb aquest 
pla, és que intentem canviar en si el que són els cursos-taller; perquè és que sempre 
tenim la mateixa línia i sempre sembla el mateix. Que són el tema de la conservació 
i millora de muntanyes, la repoblació forestal, la instal·lació i manteniment jardins i 
zones verdes, i l’activitat de jardins i sendes de jardineria. Potser que tinguen el seu 
interès i que es puga millorar, però reitere el que entenem nosaltres que és el Pla 
Centelles. Ha de ser una reestructuració i ha de ser una unió i una participació i un 
treballa de distintes estructures econòmiques i polítiques del municipi; per una 
banda, evidentment, està l’administració, per altra estan aquelles possibles persones 
que puguen formar part d’aquest taller, i després tenim les empreses i podríem fer 
un cercle de debat i d’unió entre les distintes estructures econòmiques o 
socioeconòmiques d’aquest municipi i poder fer tallers de major capacitat i de 
millora per al nostre municipi, perquè si no, al remat ens quedem sempre en e 
mateix; la neteja de la muntanya de santa Anna. Sembla que sempre fem el mateix i 
crec que són necessaris els tallers per al factor ocupacional del nostre municipi, però 
al final tindrem molts tècnics de jardineria i pocs d’altres tipus d’indústria, que 
potser és necessària per al nostre municipi. Li ho dic a vosté, Sra. Navarro, perquè a 
la fi és qui actualment és la regidora delegada, però evidentment hi ha un rerefons de 
l’anterior regidora, la Sra. Miñana. I el Sr. Salort, de nou com sempre, esperant a 
vore el Pla d’Igualtat. Segurament la pròxima legislatura s’aprovarà.” 
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 Sr. Canet Llidó: “Jo discrepe del que ha plantejat el Sr. Mengual, perquè és cert 
que hi ha carències que aquest ajuntament ha d’esmenar. Una d’elles és el Pla 
d’Igualtat, però en tenim moltes altres; pla contra el risc d’inundacions, que ja el 
tenim, pla front al risc d’incendis, etc. és a dir hi ha moltes carències que aquest 
ajuntament, per desgràcia, té, i en el moment que les administracions demanen com 
a requisit, o com a criteri de baremació en els distintes subvencions que llances que 
l’ajuntament complesca amb allò que per llei fa falta que tinga, l’Ajuntament 
d’Oliva trau a relluir aqueixes carències; però tot i això és cert que aqueixa carència 
està pendent des de l’any 2009, i ja vaig citar en alguna ocasió la moció conjunta 
que tenim per a l’elaboració d’aqueix pla d’Igualtat, i també és cert que en aquesta 
legislatura, des de 2009 han passat deu anys, per fi des de la delegació corresponent 
es porta un pla d’igualtat, una diagnosi i una proposta de treball. Però a banda 
d’això, també li he de dir que l’any 2017, que correspondria el taller d’ocupació 
Centelles IV, ens van donar la subvenció, el Taller Centelles, exactament amb les 
mateixes bases reguladores que l’any passat i que enguany, i l’ajuntament tenia 
exactament les mateixes carències. Per tant, nosaltres, la nostra obligació és 
participar, si aconseguim la subvenció bé, si no, també; però en qualsevol cas el que 
hem de fer es remar tots perquè les coses puguen esmenar-se. I ara torne a dir, hi ha 
sobre la mesa un pla d’Igualtat, pendent des de com a mínim el compromís que va 
donar aquest ajuntament des de l’any 2009. I respecte de la qüestió de si els tallers 
d’ocupació són sempre els mateixos o no, jo m’ho sé de memòria, perquè la meua 
companya, la Sra. Miñana, ja els va explicar que per a això, per una banda fa falta 
homologar les instal·lacions, i per una altra fa falta també portar propostes; ella va 
plantejar en distintes ocasions reunions per a aqueixes propostes i el que ells va estar 
treballant va ser mantindré allò que tenim, i obrir instal·lacions homologades noves, 
en matèria sanitària, atenció dependència, etc. totes aqueixes qüestions són treballs 
que ella va emprendre per a poder tindre instal·lacions homologades i poder atendre 
aquells requeriments i aquelles qüestions que ens plantegen en les bases. En 
qualsevol cas, si es vol millorar el que cal és portar propostes, portar idees i poder-
les tirar endavant. Simplement vindre al plenari per a dir que s’ha de fer millor, 
doncs bé, sí, tot s’ha de fer millor i es pot fer millor; però no és el lloc on es treballa 
i on s’avança en benefici d’aquesta ciutat.” 

 
 Sr. Salort Rubio: “Jo ja he perdut tota la fe que en el fet que vosté puga entendre-

ho, Sr. Mengual; la veritat és que hem decep prou que a questa altura de legislatura 
encara continue brandant la mateixa espasa, quan ja s’ha demostrat perfectament 
que el pla, el que s’encarrega de fer el meu departament, al qual vosté llança la 
culpa, ja porta fet des de novembre de l’any passat. Li recorde a més que quan hem 
fet meses de treball per a explicar-ho, el vostre grup no ha vingut a cap de les 
reunions i per tant li pregaria més bé que deixara d’usar el meu nom com si fora el 
comodí del telèfon, la culpa és del Sr. Salort; tot és culpa del Sr. Salort. Perquè 
nosaltres, sí que és veritat que podem discrepar en l’anàlisi que s’ha fet amb tots els 
mitjans disponibles; però s’ha fet i ja porta temps des de fa temps; i vosté, i tot el 
seu grup, sap perfectament que la part necessària per tirar endavant, que pertany al 
nostre departament, ja està feta de fa molt de temps. Hauria de saber aquesta altura 
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que el procés no és únicament d’una persona, que ha de passar moltes més fases, i 
que precisament en elles s’ha trobat molts impediments; vosté ho sap, i la seua 
companya també ho sap, perquè ha assistit a diverses reunions. Ho sap perfectament 
per què no va endavant; no és una competència únicament nostra, Sr. Mengual, però 
a més, què dir-li, el company Vicent Canet ho ha dit perfectament; totes aqueixes 
coses que vosté suggereix no cauen i de sobte ja estan fetes, fa falta continuar 
treballant-les, aportar coses real, no fer brindis al sol i ja estàs. Per la meua part, 
vosté des del minut un ha tingut la porta del departament de Serveis Socials, i la 
porta de la tècnica d’Igualtat, oberta; no ha passat ni una vegada, ni una. Aleshores 
ja està bé.” 

 
 Sr. alcalde: “Abans de donar-li la paraula, per ampliar informació, a setmana que ve 

l’Alcaldia convocarà la mesa de negociació; no s’ha pogut convocar abans, 
precisament entre altres qüestions, per a passar el pla d’Igualtat, que ja va 
dictaminar la comissió de treball que va estar treballant en el pla d’Igualtat, en la 
proposta del pla d’Igualtat. I sobre el tema dels tallers, com que jo també abans 
d’alcalde vaig ser també regidor d’Ocupació i Empresa, al llarg d’un any i mig, 
recorde que aquest ajuntament, des de 2003 no tenia cap taller d’ocupació; dir-los 
també per explicar-li, Sr. Mengual, que les especialitats, a banda de tindre-les 
homologades, hi ha especialitats que la conselleria marca com a prioritàries, i altres 
que no; l’ajuntament pot demanar les que vulga, si té les instal·lacions homologades. 
I precisament, les de jardineria i forestals són especialitat que la conselleria marca 
com a prioritàries, puntuen més i li dóna a l’ajuntament més possibilitats d’accedir a 
aqueixos tallers d’ocupació; el que es busca és formar a la gent, que millore el seu 
currículum, i que tiga millors eixides laborals i que faça les pràctiques, perquè és un 
mixt de teoria i pràctica, que faça les pràctiques en l’ajuntament, en les seues 
instal·lacions, i a conseqüència d’això la muntanya de santa Anna és un parc públic 
que tenim dins del nucli urbà, que és enorme, i allí es poden fer diferents feines de 
forestals, que és en definitiva el que s’està estudiant i s’estan formant els 
treballadors i treballadores en aqueix pla d’ocupació. A conseqüència d’això també 
ha hagut una adequació, al llarg de dos tallers d’ocupació, prou important de l’Hort 
de la Bosca, que jo crec que ha patit una millora considerable i encara es pot 
millorar més. I també s’ha dut a terme la primera fase, que no integral, de 
l’adequació del Vall de les Fonts; per tant ha redundat en un benefici per a la nostra 
ciutat. En qualsevol cas les especialitats són moltes però hi ha algunes prioritàries, i 
precisament les de jardineria i forestals estan entre les prioritàries, la mesa de 
negociació per al pla d’Igualtat es convocarà per a la setmana que ve.” 

 
 Sr. Mengual Manzanares: “Evidentment és un benefici per a la nostra ciutat. Però 

al remat el que entenem com a aquestos tallers, que vosté ho ha dit molt bé, és la 
formació i augmentar currículum per a gent de la nostra localitat. Portem cinc anys 
augmentant el currículum per a jardineria, hem d’intentar ser un poc més originals i 
començar a vore altres cursos que puguem realitzar a la nostra localitat; que molts 
municipis els fan. Sr. Salort, estiga tranquil, no es pose nerviós. Mire, la primera és 
que s’embolica, perquè diu que no hem anat a cap reunió; i després diu que a les 
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reunions que hem assistit ja s’ha explicat. L’última reunió, per exemple, crec que la 
meua companya va assistir i van tractar el tema de la diagnosi; per tant, hem anat a 
les reunions; i si no haguérem anat podria haver eixit endavant; no és necessària la 
nostra presència perquè s’aprove el pla d’Igualtat; clar que és responsabilitat de 
vosté. Mire, jo en novembre de 2018 li vaig fer la mateixa pregunta; em va dir que 
estava treballant-se i ara em diu que en octubre de 2018 ja estava feta. Vosté sap 
com funciona el seu departament o quan fan les coses o quan no les fan. Clar que la 
responsabilitat és de vosté; quatre anys; i des de fa dos anys té una tècnica 
d’Igualtat, subvencionada per la conselleria; la responsabilitat de qui ha de ser, de 
l’oposició? Quatre anys per a fer un pla d’Igualtat i a dia de hui encara no està 
aprovat i tornem a presentar un pla, en aquest cas el pla Centelles, sense el seu pla 
d’Igualtat. Si creu que està ben feta la tasca, endavant si creu que és obsessió meua; 
però sap quina és l’obsessió, que la gent, aquestes 25 persones puguen trobar un 
espai per a formar-se i per a poder treballar. I perquè vosté no fa el pla d’igualtat, 
aquestes 25 persones, més 25 persones de l’any anterior, no han pogut tindre aquesta 
opció. Sr. Canet, és normal que discrepem, perquè clar és veritat que fa dos anys es 
va donar sense tindre aquest pla; i els ajuntaments el que van fer és posar-se les 
piles, i traure plans d’Igualtat. L’any passat, la immensa majoria dels ajuntaments 
que van optar a quest pla, el van traure endavant, van optar i el van guanyar; tenien 
el pla d’Igualtat, perquè van treballar sobre aquest pla d’Igualtat; i van aconseguir 
els nou punts. L’Ajuntament d’Oliva no va fer la seua feina i no el va tindre. I 
respecte a les homologacions, si sabem que s’han d’homologar espais, però per a 
això està el govern, per a això estan vostès, per a treballar per a poder homologar 
aules i poder fer altres tipus de tallers; i parlar amb les empreses i vore de quina 
forma podem coordinar-nos; perquè això és el taller d’ocupació, no és simplement 
per a benefici de la neteja de la muntanya de sant Anna, que està bé, per a l’Hort de 
la Bosca, que està bé, però al remat crec que és una estructura econòmica que hem 
de saber treballar, i malauradament no hem sabut.” 

 
 Sr. Canet Llidó: “Jo entenc que quan vosté Sr. Mengual diu que hem de ser més 

originals és una autocrítica que ens afecta a tots els qui estem ací; hem de ser més 
originals, tots; i fer les aportacions allà on calga. Si és així l’accepte. Hem de ser 
més originals i fer més feina. Però allò que el pla d’Igualtat està pendent tota la 
legislatura és que torne a repetir que no és cert. Aquest ajuntament, aquest mateix 
fòrum, va aprovar el 26 de febrer de 2009 una moció conjunta sobre la igualtat, en la 
qual plantejava en el seu punt primer, impulsar la igualtat en l’administració local, 
mitjançant l’elaboració d’un pla municipal d’igualtat d’oportunitats entre dones i 
homes. Estem parlant de l’any 2009, han passat deu anys des daixò; estem parlant 
d’una moció que van presentar des d’ací, els mateixos regidors i regidores d’aquest 
ajuntament; però és que la llei, que marca que les administracions han de tindre 
plans d’igualtat és la Llei 9/2003, d’abril, de la Generalitat Valenciana, la qual cosa 
vol dir que han passat ja uns quants anys; i ara tenim un pla d’Igualtat. És cert que 
podia haver estat abans? Sí, podria haver estat abans. Fa dos anys? Sí. Fa deu anys? 
També. Podria haver estat abans, és cert. I després m’ha alegrat que haja reconegut 
vosté que gràcies a l’esforç de la delegació i dels regidors i regidores hi ha unes 
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persones que han pogut tindre una formació, un sou i unes oportunitats laborals; 
efectivament, al llarg d’aquestos anys, des de 2014, perquè algú ha fet la feina, 
original o no, 2014, 2015, 2016, 2017, en total 1.340.00 euros que s’han destinat a 
110 persones que han pogut estar treballant durant 12 mesos en un cas o sis mesos 
en l’altre, i a la fi han sigut 960 mesos que han pogut treballar, gràcies que algú, 
original o no, ha fet un esforç; i amb això vull posar en valor el treball de la meua 
companya Rosana Miñana, i també de l’alcalde, que quan va ser regidor d’Ocupació 
i Empresa. ADL, va posar en marxa per primera vegada el taller Centelles I a la 
ciutat d’Oliva, perquè des dels anys 90 aquesta ciutat no rebia cap taller d’ocupació, 
ni original, ni sense original.” 

 
 Sr. Salort Rubio: “Sr. Mengual vosté està demostrant que no té gana de poder 

entendre les coses. Jo el que he dit abans és que a les reunions preparatòries 
d’aqueix diagnosi vostès no han assistit. Òbviament després, als fòrums que hem 
tocat sí que han assistit; he compartit el mateix fòrum amb la seua companya, i això 
és innegable. Nosaltres el que diguem és que bàsicament això està fet des de 
novembre. La persona que es va contractar, com vosté ha dit correctament, per a 
elaborar el pla d’Igualtat, que reconec que noi vostè ni jo tenim els estudis, però sí, 
que té la formació universitària i de màster. Sí que estan elaborant des del moment 
un que va estar contractada. La prioritat ha sigut que se centre en el pla d’Igualtat. 
No n’ha hagut altra. No he d’anar a fer-ho jo ni res. Ha sigut ella en el cent per cent 
del seu temps s’ha dedicat.” 

 
 Sr. Mengual Manzanares: “Simplement al Sr. Canet, a mi la Sra. Miñana mai 

m’ha proposat una reunió per a treballar aquest tema; mai en quatre anys. I segona 
que no és qüestió d’entendre o no d’entendre. Nosaltres el que hem fet és participar 
en el que hem pogut. Almenys en la diagnosi, que era ja el treball final, la Sra. 
Morell va anar, i crec que com ha estat parlant va estar activa i s’havia llegit la 
diagnosi i va intentar aportar la seua postura, i fins i tot li va votar a favor. La 
responsabilitat és d’un. No li llancem balons fora a l’oposició.” 

 
 
QUART.- DICTAMEN CI DE FOMENT ECONÒMIC SOBRE PROPOSTA 
D’ACORD DE LA TERCERA PRÒRROGA DEL CONTRACTE DE GESTIÓ 
DEL SERVEI PÚBLIC DE CONTROL DE L’ESTACIONAMENT LIMITAT DE 
VEHICLES EN LA VIA PÚBLICA, MITJANÇANT APARELLS EXPENEDORS 
DE TIQUETS. 
  
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Foment Económic, de data 16 
d‘abril de 2019, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 
“QUART.- Delegació de Comerç, Mercats i Consum.- Proposta d’acord de la tercera 
pròrroga del contracte de gestió del servei públic de control de l’estacionament limitat de 
vehicles en la via pública per mitjà d’aparells expenedors de tiquets. Dictamen si s’escau. 
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La proposta presentada per la Sra. Gema Fullana LLin, Regidora delegada de Comerç, Mercats i 
Consum, que es sotmet a dictamen de la Comissió es la que tot seguit es transcriu: 
 
“PROPOSTA QUE FORMULA LA REGIDORA DELEGADA DE COMERÇ, MERCATS I 
CONSUM. 
 
Per part de la mercantil concessionària adjudicatària dels serveis que consten en l’epígraf, 
ESTACIONAMIENTOS Y SERVICIOS, SAU, (EYSA), amb data 23 de Novembre de 2018 s'ha 
presentat escrit (RE núm. 2019/17826), sol·licitant una tercera pròrroga anual en la gestió del servei 
públic de control de l'estacionament limitat de vehicles en la via pública mitjançant aparells expenedors 
de tiquets a la ciutat d'Oliva, tot això, sobre la base de l'article VI del Plec de Clàusules Administratives 
Particulars que va regir la concessió indicada. 
 
Mitjançant acord de l'Ajuntament Ple, en sessió extraordinària i urgent celebrada el dia 11 de maig de 
2018, es van adoptar els següents acords: 
 
“PRIMER.- Estimar executats i complits els punts primer i segon de la part dispositiva de l'acord adoptat 
pel Ple de l'Ajuntament, en sessió extraordinària i urgent celebrada el dia 11 de maig del 2017, d'una 
banda, en haver satisfet l'empresa concessionària dels serveis indicats, ESTACIONAMIENTOS Y 
SERVICIOS, SAU, el cànon anual de 20,000 euros, corresponents a la primera pròrroga del contracte 
autoritzada a aquest efecte i d'una altra, en considerar que el contracte, en la seua duració inicial de quatre 
anys, queda liquidat en els termes informats a aquest efecte pel Tècnic de Comerç en data 20 de març de 
2018. 
 
SEGON.- Autoritzar la mercantil ESTACIONAMIENTOS Y SERVICIOS, SAU, amb CIF A-28385458, la 
SEGONA PRÒRROGA anual en el contracte de concessió de la gestió del servei públic de control de 
l'estacionament limitat de vehicles en la via pública mitjançant aparells expenedors de tiquets a la ciutat 
d'Oliva, i els efectes d'aquesta, tal com s'assenyala en la clàusula quarta del contracte administratiu 
subscrit per totes dues parts del dia 22 d'abril de 2013, el sàrria des del dia 13 de maig de 2018 fins al dia 
12 de maig de 2019.” 
 
Vist el citat acord plenari, així com els informes emesos per la tècnica *acctal de Comerç de data 9 d'abril 
de 2019, per part del funcionari Cap del Departament de Governació i Contractació de data 9 d'abril de 
2019, i informe de fiscalització de 12 d'abril de 2019, en ús de les facultats inherents a la Delegació 
municipal que ostente, eleve a la consideració de l'Ajuntament Ple les següents  
 
    PROPOSTES D'ACORD 
 
PRIMERA.- Estimar executat i complit el punt segon de la part dispositiva de l'acord adoptat per 
l'Ajuntament Ple, en sessió extraordinària i urgent celebrada el dia 11 de Maig de 2018, en haver satisfet 
l'empresa concessionària dels serveis indicats, ESTACIONAMIENTOS Y SERVICIOS, SAU, el cànon 
anual de 20.000 Euros, corresponents a la segona pròrroga del contracte autoritzada a aquest efecte. 
 
SEGONA.- Autoritzar la mercantil ESTACIONAMIENTOS Y SERVICIOS, SAU,  CIF A-28385458, la 
TERCERA PRÒRROGA anual en el contracte de concessió de la gestió del servei públic de control de 
l'estacionament limitat de vehicles en la via pública mitjançant aparells expenedors de tiquets a la ciutat 
d'Oliva, i els efectes de la qual, tal com s'assenyala en la Clàusula Quarta del contracte administratiu 
subscrit per totes dues parts el dia 22 d'abril de 2013, ho seran des del dia 13 de Maig de 2019 fins al dia 
12 de Maig de 2020. 
  
TERCERA.- Que es procedisca a notificar en legal forma el present acord a la mercantil interessada, 
ESTACIONAMIENTOS Y SERVICIOS, SAU, i que se’n done trasllat de l'acord que s'adopte al 
Responsable del Contracte. 
 



 
 
 
 
 
 

AJUNTAMENT D’OLIVA 

12 

Oliva, a 12 d'abril de 2019  
 
LA REGIDORA DELEGADA DE COMERÇ, MERCATS I CONSUM 
GEMA FULLANA LLIN” 
 
La Comissió Informativa de Foment Econòmic, previ estudi i deliberació i, amb els vots 
favorables de David González Martínez (grup Compromís) 5 vots ponderats i Gema Fullana 
Llin (grup Gent d’Oliva) 1 vot ponderat i l’abstencío de Alejandro Salort Rubio (grup EUPV) 1 
vot ponderat i Mireia Francesca Morera Alemany (grup Proj. Ciutadans d’Oliva) 4 vots 
ponderats, dictamina FAVORABLEMENT la proposta i formula les següents: 

 
PROPOSTES D'ACORD: 

 
PRIMERA.- Aprovar l’autorització a la mercantil ESTACIONAMIENTOS Y SERVICIOS, SAU, 
amb CIF A28385458, la tercera pròrroga anual del contracte de concessió de la gestió del servei 
públic de control de l’estacionament limitat de vehicles en la via pública per mitjà d’aparells 
expenedors de tiquets, presentada per la regidora Gema Fullana LLin, delegada de Comerç, 
Mercats i Consum, en els termes expressats en la proposta de la Regidora-Delegada abans 
transcrita. 
 
SEGON.- Elevar aquest dictamen al Ple de l’Ajuntament, per tal que adopte el corresponent 
acord.” 
 
Finalitzades les intervencions, que després es reproduiran. 
 
El Ple de l’Ajuntament, amb 18 vots a favor (5 vots del Grup Partit Popular, 5 vots del 
Grup Compromís per Oliva, 4 vots del Grup Projecte –Ciutadans d’Oliva, 3 vots del 
Grup Socialista Municipal i 1 vot del Grup Municipal Gent d’Oliva) i una abstenció del 
Grup Esquerra Unida del País Valencià, acorda aprovar el dictamen transcrit 
anteriorment. 
 
Les intervencions a què s’ha fet referència anteriorment són les que tot seguit 
s’indiquen: 
 
 Sra. Fullana Llin: “Jo comentar que açò és una gestió del meu predecessor en el 

càrrec, el Sr. Pepe Salazar, a la qual jo li done continuïtat. Per què demanem aquesta 
tercera pròrroga, per tal de complir el contracte. Recordem que és un contracte de 
l’any 2013, que es va signar en el seu dia per tal que els comerciants i l’ajuntament 
tinguera un millor accés per part dels ciutadans i dels veïns, com passa a tants pobles 
i ciutats que tenen aparcament de pagament en la zona cèntrica, i per això es va fer. 
Hi havia quatre anys de contracte, més quatre anys de pròrroga, per tant estem 
complint el contracte; estem en la tercera  pròrroga; l’empresa ha complit. Sí que 
vull destacar que aquesta legislatura l’empresa ha pagat el cànon corresponent, 
abans no havia pagat; segons m’han explicat perquè abans l’ajuntament tampoc 
havia complit el seu compromís de revisar les tarifes, i per tant va ser un poc a 
mitges. Aquesta legislatura sí que ha complit; de fet tinc ací les cartes de pagament 
per si les voleu consultar; 10.000 euros a la finalització del contracte, 20.000 euros 
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en la primera pròrroga i 20.000 euros en la segona  pròrroga. Estem en la tercera 
pròrroga i encara es permet una quarta pròrroga i per tant el contracte es podria fer 
efectiu fins a l’any 2021. És cert que Pepe Salazar la intenció que tenia era 
renegociar el contracte, per tal de reduir la zona d’estacionament limitat, reduir el 
carrers, fer menys carrers   de zona ORA, però per poder fer açò feia falta no només 
negociar amb l’empresa sinó que feia falta un treball aper part del Departament de 
Contractació, que tots sabeu com està de saturat de treball, i tal vegada hauríem 
d’abordar que tinguera més mitjans i més recursos per poder treballar. Per tant hem 
de complir, demanem als ciutadans que complesquen, i nosaltres també hem de 
complir. La pròxima corporació tindrà total llibertat de modificar el contractem, 
d’aprovar la quarta pròrroga al mes de maig de 2020 o no. Jo ací demanaria el vot a 
favor per a complir  amb l’empresa i complir amb els compromisos d’aquest 
ajuntament.” 

 
 
 Sr. Salort Rubio: “Nosaltres, com vam manifestar en la Comissió  de Foment 

Econòmic anem a postular-nos en aquest cas en una abstenció. Per una banda no 
tirarem cap enrere el treball fet per un altre regidor, però des del nostre punt de vista 
un servei com aquest hauria de buscar-se la remunicipalització. Per tant una 
pròrroga ens dona temps per a treballar en una possible proposta, que la següent 
corporació ja s’encarregarà de decidir. Nosaltres, per ideologia, ens abstindrem en 
aquest assumpte.” 

 
 
 Sra. Pastor Bolo: “El nostre grup sí que votarà a favor de la pròrroga. Agraïm 

l’explicació que Gema Fullana ha fet. Jo em quede amb una cosa, que ens alegra que 
l’empresa ha complit, i fins fa un temps no havia liquidat. Si no ho he entès jo bé  jo 
crec que la seua intervenció ha sigut que l’empresa ara sí, tots els anys ha pagat, i 
per tant ens alegrem de la gestió.”   

 
 
 
CINQUÉ.- RATIFICACIÓ DEL DECRET DE L’ALCALDIA Núm. 1.036/19, 
SOBRE ADHESIÓ A LA MARCA L’EXQUISIT MEDITERRANI DE 
CONTRIBUCIÓ A LA CONSERVACIÓ, FOMENT I PROMOCIÓ DE LA 
GASTRONOMIA DE LA COMUNITAT VALENCIANA. 
  
Vist el Decret de l’Alcaldia núm. 1036/19, de data 16 d'abril de 2019, que diu 
textualment: 
 
“DECRET DE L'ALCALDIA 
Vist que, l'Ajuntament d'Oliva, des de la Delegació de Turisme té interés en el foment i 
promoció del turisme gastronòmic, com a mitjà de posicionament i diversificació turística i 
d'impuls dels sectors econòmics que integren la gastronomia mediterrània de la Comunitat 
Valenciana en tota la seua cadena de valor. 
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Vist que la Xarxa GastroTurística de la Comunitat Valenciana impulsada per TURISME CV, 
ofereix al municipi d'oliva la possibilitat d'integrar-se en la marca “L'EXQUISIT 
MEDITERRANI” per a connectar iniciatives i crear nodes en el territori per a desenvolupar la 
gastronomia pròpia amb paràmetres d'autenticitat, innovació i sostenibilitat com a recurs turístic 
de “primer ordre” (Llei 15/2018, art. 24) vinculat al paisatge, a la cultura i a l'economia; així 
com reforçar els seus atributs mediterranis d'identitat i potenciar la imatge d'excel·lència del 
producte a través d'aquesta. 
 
Vista la Proposta de la Regidora Delegada de Turisme, de data 12 d'abril de 2019, 
 

RESOLC 
 
PRIMER.- Signar el manifest d'adhesió a la marca L'EXQUISIT MEDITERRANI de 
contribució a la conservació, foment i promoció de la gastronomia de la Comunitat Valenciana 
com a recurs turístic de primer ordre i producte turístic d'excel·lència. 
 
SEGON.- Que pel Ple de la Corporació es ratifique el present decret en la primera sessió que se 
celebre.” 
 
El Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres presents, ACORDA ratificar i 
en conseqüència elevar el decret transcrit a la categoria d'acord de l'Ajuntament Ple.  
 
 

PART II.- CONTROL I SEGUIDAMENT DE L’ACCIÓ DE GOVERN 
 
 
SISÉ.- DONAR COMPTE DEL DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 852/19, DE 29 
DE MARÇ DE 2019, CONFERINT A FAVOR DE LA SRA. GEMA FULLANA 
LLIN, UNA DELEGACIÓ ESPECÍFICA D’ATRIBUCIONS PER A LA GESTIÓ 
DELS ASSUMPTES: COMERÇ, MERCATS I CONSUM; I FESTES. 
 
Mitjançant Decret núm. 2111/15, de 24 de juny, es van delegar competències; amb data 
29 de març l’Alcaldia ha dictat el Decret de l’Alcaldia núm. 852/19, mitjançant el qual 
es confereix un delegació específica d’atribucions a la Sra. Gema Fullana Llin, per a la 
gestió dels assumptes de Comerç, Mercats i Consum i de Festes. 
 
La corporació en queda assabentada. 
 
 
SETÉ.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA DES DE 
L’ÚLTIMA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA, DEL NÚM. 786/19 AL 1044/19.  
 
Es dóna compte dels Decrets de l’Alcaldia, des del Decret núm. 786/19, de 21 de març 
de 2019, fins el Decret núm. 1044/19, de 16 d’abril de 2019. 
 
La corporació queda assabentada. 
 



 
 
 
 
 
 

AJUNTAMENT D’OLIVA 

15 

 
DESPATX EXTRAORDINARI.-  
 
Prèvia declaració d’urgència acordada per unanimitat dels membres assistents, que 
constitueixen la majoria absoluta legal del nombre de membres de la corporació, es 
passa a examinar el següent assumpte no inclós en l’ordre del dia. 
 
MOCIÓ DEL GRUP POPULAR  
 
Vista la moció que presenta el Partit Popular, que és del següent tenor literal: 
 
“Salvador Llopis Ibiza, portaveu del Grup Popular, a l'empar del que disposa l'article 97.3 del 
Reial Decret 2568/1986 pel qual s'aprova el Reglament d'Organització, Funcionament i Règim 
Jurídic de les Entitats Locals; i d'acord amb el que estableix la Llei 7/1985 Reguladora de les 
Bases de Règim Local, eleva al Plenari la següent proposta/moció, feta arribar aquest 
Ajuntament per la Societat de Caçadors d'Oliva i que passem a trascriure tal qual ens ha sigut 
presentada: 
 
La caça és molt més que un esport o una afició que es desenvolupa a l’aire lliure, és una activitat 
que a la nostra comunitat practiquen més de 100.000 valencians, de totes les capes socials i 
estrats econòmics, i que contribueix de manera efectiva a la conservació de la biodiversitat, al 
desenvolupament econòmic del món rural i a la seua vertebració social, en un moment en el 
qual aquest precisament aquest mon rural requereix d’una atenció especial. 
 
Segons el primer informe “Impacte Econòmic i Social de la Caça a Espanya”, elaborat per 
l’empresa Deloitte per a la Fundació Artemisan, l’impacte econòmic de l’activitat cinegètica a 
Espanya és de més de 6.475 millions d’euros a l’any, creant a més a més 187.000 llocs de 
treball. Aixi mateix, la despesa directa de l’activitat cinegètica supera els 5.470 millions 
d’euros, de tal forma que la caça representa el 0,3 del PIB. Això equival al 13% del sector 
agrícola, ramader i pesquer, al 4% del sector de la construcción o al 9% del sector financer. 
 
Quant a la contribició a les arques públiques, aquest informé descobreix que la caça aporta 614 
millions d’euros a les arques públiques, dels quals el 33% són aportats directament en concepte 
de taxes i impostos per a caçadors. D’igual forma, el citat informe conclou que els caçadors 
inverteixen entorn a 300 millions d’euros en actuacions de conservació de la natura, a més de 
més de 230 millions destinades a repoblacions i altres inversions de conservació mediambiental, 
i 54 millions al manteniment d’accessos, pantans, podes, desbrossaments, millores de la 
muntanya i tallafocs, guarderia rural, entre altres. 
 
Al costat de la importancia económica, la caça es configura com una eina vital per a la 
conservació de la biodiversitat i els ecosistemes afavorint el control poblacional d’espècies que 
provoquen danys a la massa forestal i l’agricultura, o exercint vigilancia directa davant la 
propagació de malalties com la Grip Aviària, la Mixomatosis de la llebre, la Sarna Sarcòptica o 
la Peste Porcina Africana. I aquest fet de control poblacional és especialmente important, si 
tenim en compte que segons dades de la pròpia Conselleria existeix un increment exponencial 
de les espècies de caça major com ara el porc senglar, cabirol, mufló i cabra muntesa, així com 
situacions de plaga de conill a varies de les nostres comarques, abastant una superficie total de 
més de 864.000 hectàrees. Amb tal escenari d’alarma és impensable no dur a terme controls 



 
 
 
 
 
 

AJUNTAMENT D’OLIVA 

16 

poblacionals que pal.lien els danys a l’agricultura i les infraestructures, a més de que limiten el 
risc d’epizoòties i zoonosis per a les persones. A banda de l’anterior, aquests controls han 
esdevingut imprescindibles per a la prevenció dels accidents de trànsit. Només en 2017, segons 
dades de la pròpia DGT, els accidents de trànsit causats pel porc senglar ascendien a la xifra de 
10.352. I a la Comunitat Valenciana, segons comarques, els casos són especialment alarmants, 
comprometent a més del danys materials, també els personals. 
 
Fins a tal punt és imprescindible l’activitat venatòria, que la propia Llei 13/2004, de 27 de 
desembre, de Caça de la Comunitat Valenciana, en la seua exposició de motius, afirma sense 
cap dubte que “conservar la caça és sinònim de conservació del medi natural o, dit d’una altra 
manera, la gestió de la caça, conforme a les prescripcions d’aquesta Llei, es converteix en una 
eina per a la conservació del medi natural, i tot això amb l’objectiu complementari de veure 
optimitzades les seues conegudes i valuoses potencialitats socials i econòmiques” 
 
Per això, lluny d’acabar quan finalitzen els períodes hàbils, la caça és només una part de les 
tasques de gestió que els caçadors desenvolupen durant tot l’any a les muntanyes i ecosistemes 
que configuren els seus aprofitaments. La major part de l’any els titulars cinegètics realitzen 
tasques en benefici dels hábitats de manera que no solament es mantenen els seus aprofitaments, 
sinó que es milloren els ecosistemes sobre els quals es projecten. Instal.lació de menjadores i 
abeuradors, cultiu de sembres cinegètiques i cultius barrera per a defensar l'agricultura, 
desbrossaments selectius, construcció de basses i tolls d'aigua que també són emprats per a 
extinció d'incendis, aportacions extraordinàries d'aigua durant els mesos d'estiu que només els 
caçadors faran, aportacions de menjar durant l'hivern quan aquesta escasseja, guarderia rural, 
etc, són sol alguns dels treballs que realitzen i costegen els propis caçadors en els seus vedats. 
Feines que, per cert, beneficien a la fauna cinegètica, però també a la no cinegètica, de manera 
que en tots ells es crea un oasi de vida i biodiversitat. 
 
No obstant això, el factor determinant de la caça és el seu caràcter social. Es tracta d'una 
activitat molt popular que es transmet com a cultura i tradició pròpia de les zones més rurals de 
la Comunitat Valenciana. I que en la nostra comunitat practiquen com s'ha dit més de 100.000 
persones entre llicències pròpies i d'altres comunitats autònomes, de forma transversal abastant 
totes les capes socials i que troben en aquesta manera de vida un nexe d'unió. No en va, la caça 
és, per a multitud de practicants, el motiu per a tornar al seu entorn rural o poble d'origen. 
 
Allunyada dels prejudicis, i la visió elitista i urbanita, l'activitat cinegètica genera un moviment 
associatiu el principal representant del qual és la Federació de Caça de la Comunitat Valenciana, 
organisme que compta amb uns 40.000 caçadors federats, i més de 600 clubs també federants 
repartits al llarg de tota la nostra geografia. En quasi la pràctica totalitat dels pobles valencians 
existeix un club de caça que sol ser el titular cinegètic del fitat i que practica de forma social, 
ancestral i popular l' activitat cinegètica, i la cura i gestió de les seues muntanyes i erms, molts 
d'ells de titularitat pública. Al seu torn, la Federació de Caça de la Comunitat Valenciana es 
troba integrada dins de la Real Federació Espanyola de Caça, que és la segona federació 
espanyola en nombre de llicències (per darrere del futbol), i que com a tal activitat compta en tot 
el territori de l'Estat amb prop d'1.000.000 de practicants. 
 
Les dades anteriors mostren que la caça a la Comunitat Valenciana és una activitat fortament 
arrelada que contribueix de manera afectiva a la conservació del medi natural i al 
desenvolupament econòmic del món rural valencià, especialment, de les comarques més 
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deprimides, constituint, d'aquesta forma, un element essencial de vertebració social i per a la 
conservació del medi ambient, agricultura i ramaderia en les nostres tres províncies. 
 
Malgrat aquesta rellevància social, mediambiental i econòmica, la caça està sent objecte de 
nombrosos atacs i crítiques destructives per part d'associacions ecologistes, animalistes i 
determinats col.lectius que persegueixen la prohibició d'aquesta activitat, circumstància que 
implicaria greus perjudicis econòmics, socials i mediambientals. No controlar la fauna salvatje 
provocaria una catàstrofe ecològica de magnituds incalculables. 
 
Per tot l'exposat i de conformitat amb el que es disposa en l'art. 142 de la Llei 8/2010, de 23 de 
juny, de Règim Local de la Comunitat Valenciana, i arts. 231ss de Real Decret 2568/1986, de 
28 de novembre, pel qual s'aprova el Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic 
de les Entitas Locals, se sol.licita que del Ple al cual m'adrece que aprove una moció/declaració 
consistent en el dictat d'una declaració institucional amb el contingut següent: 
 
 
1er.- La caça és una activitat amb un fort arrelament social, cultural i econòmic a la Comunitat 
Valenciana que mereix i cal que siga recolzada, protegida i fomentada pels poders públics 
valencians donada la seua contribució a la conservació de la biodiversitat, protecció de 
l'agricultura, ramaderia, prevenció d'accidents de trànsit i al desenvolupament socioeconòmic 
del món rural de la Comunitat Valenciana. 
 
 
2n.- Les modalitats tradicionals valencianes són una pràctica amb un fort arrelament social i 
cultural en molts punts d'Espanya en general i a la Comunitat Valenciana en particular, que 
mereix i cal donar-li suport i ser fomentada pels poders públics municipals, autonòmics i 
nacionals, que tenen el deure d'impedir la seua prohibició mitjançant la posada en marxa dels 
mecanismes legals, tècnics i científics necessaris. 
 
3er.- Aquesta Corporació Municipal es compromet a donar suport a l'activitat cinegètica 
regulada, aixi com a instar als governs Autonòmic i Estatal a donar suport a aquesta activitat 
com a motor de desenvolupament socioeconòmic del mon rural i eina de conservació 
mediambiental. 
 
En Oliva a vint-i-tres d'Abril de dos mil dènou.” 
 
Finalitzades les intervencions que després es reproduiran: 
 
 
El Ple de l’Ajuntament, amb 15 vots a favor (5 vots del Grup Partit Popular, 5 vots del Grup 
Compromís per Oliva, 4 vots del Grup Projecte –Ciutadans d’Oliva, i 1 vot del Grup 
Municipal Gent d’Oliva) i 4 abstencions (3 del Grup Socialista Municipal, i 1 del Grup 
Esquerra Unida del País Valencià,), acorda aprovar la Moció transcrita. 
 
 
Les intervencions a què s’ha fet referència anteriorment són les que tot seguit 
s’indiquen: 
 



 
 
 
 
 
 

AJUNTAMENT D’OLIVA 

18 

 Sr. Morera Romaguera: “Aquesta moció la va presentar la Societat de Caçadors 
d’Oliva, el 22 de febrer, i venia de la Federació de Caça de l’àmbit de la comunitat i 
de l’àmbit nacional; però com les mocions s’han de presentar, per portar-les al Ple, 
per algun grup polític; nosaltres en haver-la rebuda l’elevem al Pla i esperem que 
l’aproven conjuntament. De la moció vaig a llegir els tres punts importants, i que és 
que la caça és una activitat amb un fort arrelament social, cultural i econòmic a la 
Comunitat Valenciana que mereix i cal que siga recolzada, protegida i fomentada 
pels poders públics valencians, atesa la seua contribució a la conservació de la 
biodiversitat, protecció de l'agricultura, ramaderia, prevenció d'accidents de trànsit i 
al desenvolupament socioeconòmic del món rural de la Comunitat Valenciana. Les 
modalitats tradicionals valencianes són una pràctica amb un fort arrelament social i 
cultural en molts punts d'Espanya en general i a la Comunitat Valenciana en 
particular, que mereix i cal donar-li suport i ser fomentada pels poders públics 
municipals, autonòmics i nacionals, que tenen el deure d'impedir la seua prohibició 
mitjançant la posada en marxa dels mecanismes legals, tècnics i científics 
necessaris. I el punt tercer, aquesta Corporació Municipal es compromet a donar 
suport a l'activitat cinegètica regulada, aixi com a instar als governs autonòmic i 
estatal a donar suport a aquesta activitat com a motor de desenvolupament 
socioeconòmic del mon rural i ferramenta per a la conservació mediambiental.” 

 
 Sr. Parra Mañó: “Nosaltres resolem aquesta moció. És una qüestió que ens 

preocupa en l’agriultura i que hem tractat en el Consell Local Agrari. El caçador és 
l’únic depredador que té el porc senglar; és de veres que no reben cap ajuda, i volem 
o ens ve bé que cacen aquestos animals, però que córreguen ells, els caçadors, amb 
totes les despeses; no els ajudem ni en l’IBI urbà de la casa que tenen en el Collado, 
i que els costa 800 euros. Nosaltres recolzem aquesta moció.” 

 
 Sr. Mengual Manzanares: “Nosaltres anem a abstindre’ns en aquesta proposta que 

fa el Partit Popular. Si fóra el plantejament que fa el Sr. Parra, votaríem a favor, que 
és el que en diverses ocasions la Sra. Ibiza ha presentat al plenari. Evidentment en el 
control de plagues hem d’estar d’acord que la caça és l’element que puga controlar, 
en aquest cas, el porc senglar; la dificultat del porc senglar, especialment per a 
l’agricultura, encara que últimament ja no és només per a l’agricultura, ja arriba fins 
als carrers urbans del poble d’Oliva. Nosaltres aquesta moció en si, que parla del 
món rural, que parla de la caça com a sector econòmic, que parla de l’impacte 
econòmic, de l’activitat cinegètica, nosaltres a Oliva no crec que tinguem aquesta 
problemàtica; que en el tema econòmic que la caça siga un motor econòmic al nostre 
municipi, crec que no ho és, no crec que molta gent visca de la caça, o es dedique a 
la caça. Per tant nosaltres entenem que aquesta moció es presente en el món rural o 
es presente en aquelles comunitats on la caça siga un motor econòmics; però 
nosaltres en aquesta moció, en aquest cas, no entenem que Oliva tinga per què 
presentar-la o no presentar-la; tampoc estem en contra. És com si en altres llocs on 
no hi ha agricultura feren mocions sobre la taronja, tampoc seria entendible; no és 
estar a favor, ni estar en contra; nosaltres no entenem la caça com a motor 
econòmic, perquè a Oliva, actualment, no ho és.” 
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 Sra. Ibiza Cots: “Des de Compromís també anem a recolzar la moció; encara que 

des del Departament d’Agricultura i Medi Ambient sempre hem recolzat la 
problemàtica que ha tingut el caçador, no només en les espècies cinegètiques, sinó 
en qualsevol altres tipus d’espècies que ha volgut caçar, hem estat sempre al costat 
dels caçadors perquè puguen fer la caça d’esport i també defensar l’espècie 
cinegètica perquè es puga controlar tota la problemàtic que tenim en l’agricultura i 
en altres llocs, com ara el tema del trànsit o els accidents que puguen haver-hi. En 
aquest moment, a nosaltres també ens van presentar la moció, nosaltres simplement 
el que vam marcar un full de ruta, juntament amb la Societat de Caçadors, per això 
no l’havíem portada al plenari, perquè pensàvem que aqueix full de ruta milloraria 
molt més tot el que demanaven en aquesta moció. Per tant, simplement la 
recolzarem, i si a la fi arribem a millors acords i a millors ajudes, la millorarem o la 
milloraran en la legislatura que ve.” 

 
 
 Sr. Morera Romaguera: “La caça, a banda de ser una tradició és una activitat que 

aporta a l’erari de l’estat 614 milions d’euros, dels quals el 33% s’aporten per taxes i 
impostos directes del caçador. A banda, els caçadors, com han dit els meus 
companys de corporació, contribueixen al recolzament de l’agricultura, que sense 
mitjans que provinguen de l’administració, mantenen un control relatiu en algunes 
espècies com són el jabalí, que tants danys produeix a l’agricultura i provoca 
accidents, els conills, que són plagues en la zona de vinyes, aus que minven els 
nostres cultius d’olives, com ara els estornells, i els ànecs que produeixen danys als 
arrossars. A banda d’altres ocells i altres animals que no cal fer esment ací. Tinga en 
compte que la moció ja està aprovada en 61 municipis de la Comunitat Valenciana, i 
que és una proposta d’àmbit nacional i d’àmbit de la Comunitat Valenciana per part 
de la Federació de Caça. A la Comunitat Valenciana hi ha 50.000 caçadors 
federats.” 

 
 
 Sr. Mengual Manzanares: “Simplement nosaltres recolzarem quan presente la Sra. 

Ibiza, o en la pròxima legislatura, a través de la Regidoria de Medi Ambient, i amb 
la col·laboració o contribució de l’associació de caça, em sembla molt més que es 
façá una ruta, una guia respecte al que s’ha de fer respecte a la caça. Aquesta moció, 
vinyes i coses d’aquestes, nosaltres continuem sense vore-la per a aquest plenari.” 

 
 
 Sr. Morera Romaguera: “Només dir que els caçadors actuen contribuint a millorar 

el món rural, el medi ambient i recolzant sobretot el llaurador i l’agricultura, com ja 
ge dit anteriorment.”  
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PRECS I PREGUNTES. 
 
 
En aquest apartat de l’ordre del dia es produeixen les manifestacions que tot seguit 
s’indiquen: 
 
 Sra. Morell Gómez: “Primer, en l’últim plenari ja vaig preguntar al regidor 

d’Hisenda què passava en aquella moció, l’acord que havia pres el plenari en què 
anàvem a modificar l’ordenança que regula les plusvàlues, per a aplicar una série de 
bonificacions, en el cas que siga una transmissió per defunció. Esperàvem que 
s’haguera produït al llarg d’aquest mes, la Comissió d’Hisenda i que ens haguera 
passat la proposta i haguérem pogut, abans d’acabar la legislatura, tirar endavant una 
proposta que és molt bona perquè es beneficien els ciutadans d’Oliva, i una cosa que 
a la fi teníem el substent i l’acord de la majoria del plenari. Per tant m’agradaria 
saber si va a fer-se al llarg d’aquestos quinze dies, si no va a fer-se o ala fi deixarem 
la tasca als qui vinguen després. Farà uns vuit mesos, és més un prec que una 
pregunta, abans que s’aprovara el pressupost municipal de l’any 2018, ja vaig fer 
una intervenció en aquest plenari sobre la responsabilitat que tenien els onze 
membres que formeu part del govern, de tirar endavant i treballar pel pressupost 
municipal de la ciutat d’Oliva. En aquell moment, jo crec que gràcies també a 
l’aportació del Partit socialista es va poder pressionar per a treballar en el pressupost 
municipal de 2018. El pressupost es va aprovar definitivament en novembre, va ser 
un pressupost que va nàixer ja caducat i la finalitat era només per a pagar factures. 
Els torne a fer la reflexió als onze que formen part del govern. El pressupost 
municipal és el document més important de gestió de l’Ajuntament d’Oliva. No és 
una moció, no és una declaració d’intencions. Jo no puc donar lliçons a ningú, 
perquè no estic en condicions de fer-ho. Jo he sigut regidora d’Hisenda en l’anterior 
legislatura, en tres anys vaig tirar endavant quatre pressupostos municipals; en tres 
anys; i portava els pressupostos municipals sense tindre garanties que anaven a 
aprovar-se, però la meua obligació i la meua responsabilitat era presentar un 
pressupost, lluitar-lo, exposar-lo, intentant convéncer a la majoria dels qui estaven 
en el plenari, que era el que Oliva necessitava. La gestió d’un pressupost municipal, 
acabem la legislatura sense tindre pressupost de 2019. la culpa del dimoni. La 
responsabilitat dels onze. Dels onze, perquè al cap i a la fi formen part d’un govern, 
un govern no són illes independents com a Ikea, són quatre grups polítics que tenen 
la responsabilitat de governar i de gestionar; i d’entendre’s encara que personalment 
cadascú tingem les nostres diferències. Però s’ha de tirar endavant el pressupost 
municipal. És any electoral, el que vol dir que si no hi ha pressupost abans de les 
eleccions vindrà una nova formació, un nou govern que tindrà uns terminis per a 
poder conformar-se muntar les comissions, vindrà el mes d’agost i tornem a estar 
finalitzant l’any sense pressupost municipal. Amb cinc milions al banc que no es 
podran gastar perquè la llei diu que les obres finalitzen en desembre de 2019. Per 
favor, reflexionen. Això no ha passat mai, i no pot tornar a passar.” 
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 Sr. Mengual Manzanares: “Farà uns mesos vam tindre un debat intens respecte al 

tema de Comte d’Oliva. No els va agradar la nostra moció, van decidir l’equip de 
govern, juntament en aquell cas amb el Partit Popular, fer una full de ruta; el full de 
ruta era de l’a al 13 d’abril es feia la reunió amb els veïns. Crec que no s’ha fet. El 
13 d’abril es fia l’exposició pública perquè veieren els veïns com quedava el 
projecte. Crec que no s’ha fet, i el 18 de maig es feia el referèndum que anava a 
realitzar-se per a vore què volia la ciutadania. No sé si arribem a fer-ho. Ja vam dir 
que treballàrem ràpid, perquè Comte d’Oliva era una necessitat imperiosa per al 
veïnat, però vostés “estem en això” però a la fi serà un altre marró que haja 
d’emportar-se la pròxima legislatura; perquè sembla ser que la solució a Comte 
d’Oliva no passarà per vostés. La segona és el passeig de Francisco Brines, el tema 
també polèmic del tall, o de l’enllaç per a accedir LIDL, tampoc sembla que estiga 
realitzant-se, també deixarem per a la pròxima legislatura. Després la regidora 
d’Esports, li torne a demanar disculpes, però sé que hi ha alguns molt més 
responsables que vosté; però li informe que des del principi vam dir que el trinquet 
no tenia conveni amb el Club de Pilota. Ens van dir, si no recorde malament, que era 
un mes de prova i que després anava a realitzar-se aquest conveni; anem a acabar la 
legislatura i no tindrem conveni amb el Club de Pilota. Per tant, el trinquet jo no sé 
com funciona. La veritat que és un risc, perquè si passa qualsevol cosa, qui és el 
responsable? Tampoc té llicència d’activitats el bar, per si pot fer alguna cosa en el 
que queda de temps, encara que evidentment vosté pot fer el que pot fer. Sr. Escrivà, 
disculpem que acabe amb vosté, Teatre Olímpia. Ja sé que hi ha projectes i que 
s’està treballant darrere, però a la fi anem a acabar aquesta legislatura amb les 
mateixes butaques, amb la mateixa porqueria que hi ha a les butaques, que un no pot 
seure, amb les plagues, i és una llàstima que el cor cultural de la nostra ciutat estiga 
en aquestes condicions, i evidentment acabarà la legislatura i vosté no haurà 
solventat la problemàtica.” 

 
 
 Sr. Forrat Estévez: “Ja vaig comentar en la Comissió d’Ordenació del Territori, 

s’han atorgat llicències d’obra en vivendes afectades pel nivell de conservació C, on 
s’alteren i modifiquen les façanes. S’han obert buits nous, finestres portes, s’han 
alterat les dimensions, tant en projecte d’execució com en projecte bàsic; i la 
pregunta és si les vivendes de conservació C es pot modificar i alterar les façanes, si 
es poden canviar les dimensions, obrir nous buits i alterar les dimensions. En cas 
que no fóra així, va a revisar-se d’ofici abans de resoldre’s la subvenció de 
l’ARRU?” 

 
 Sr. Morera Romaguera: “Els avisos d’AEMET, referents a les alertes 

meteorològiques, ers difonen per part de l’ajuntament, és una cosa positiva; però el 
que demanem és que per part dels responsables polítics i tècnics un pla d’actuació 
per a pal·liar, en la mesura del possible, els danys per aquestos efectes 
meteorològics adversos abans que es produesquen.” 
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 Sra. Tomás Doménech: “Ha sigut pràctica habitual en aquesta legislatura el gran 

retard en les aprovacions de les actes de Ple; de fet hui hem aprovat un ple 
extraordinari d’octubre i un de novembre. Vull cridar l’atenció perquè em sembla 
curiós i poc rigorós que s’han botat l’aprovació del plenari ordinari d’octubre, de 25 
d’octubre, i el plenari extraordinari de 14 de novembre, de la renúncia de la regidora 
de Compromís Rosana Miñana. També volia comentar-li respecte al pressupost de 
2019, que encara no estiga ni avançat, ni cap esborrany, comentar-li al Sr. Canet que 
també quan ens el done podria donar-nos un avan´de com va l’execució del 
pressupost prorrogat, perquè aj podria ser que hi haguera partides que ja estigueren 
buides o pràcticament buides.” 

 
 
 Sr. Llopis Ibiza: “Sra. Mireia Morera, l’any passat vosté va voler, o no va poder 

tindre representant l’estand de Turisme en la Fira del Motor, dic no va poder perquè 
ens va doner l’explicació que tenien una fira molt important que era la Fira de 
Comarques; i la veritat que enguany hem tingut l’oportunitat que se celebrara del 5 
al 7 d’abril, i hem tingut l’oportunitat d’anar en persona. I sí que és de veres, era la 
primera vegada que la veia i sí que és de veres que era molt important, perquè hi 
havia molta gent visitant els estands de diferents poblacions. La sorpresa nostra va 
ser que vam vore que la gent no anava a l’estand d’Oliva, i ens vam aproximar, vam 
parlar amb el personal que teníem representant la nostra població en matèria de 
Turisme i la resposta va ser que tan sols tenia un simple plànol; ho vam comprovar, 
vam parlar amb la persona i va dir que no sabia quan anava a rebre la documentació, 
els tríptics, els fullets, que poden explicar el que té la nostra ciutat. Està clar que 
estem a final de la legislatura, però crec que açò és molt seriós, perquè era un estand 
on hi havia set o vuit poblacions, una al costat de l’altra i va ser una vergonya vore 
com l’única població on no hi havia gent era Oliva. Crec que estes coses s’han de 
prendre seriosament i que no torne a passar. I sr. alcalde, el plenari passat el Partit 
Socialista va fer una pregunta sobre la justificació de les despeses de les 
assignacions econòmiques als grups polítics de la corporació municipal. Nosaltres el 
vam emplaçar perquè fera complir aqueixa moció que ens portava a la justificació. 
Fa uns dies vam rebre de vosté un ofici molt correctament, emplaçant-nos a 
nosaltres que presentàrem l’exercici i la justificació de l’any 2018. encara tenim 
temps. Jo només li dic que del 2017, pel que he vist, només Partit Popular, 
Compromís i Partit Socialista van fer aquesta feina i van presentar les seues 
justificacions econòmiques. No sé si vosté està fent alguna cosa per fer complir 
aqueixa moció, si podem legalment fer-la complir perquè a mi em sembla molt bé 
que rebem un ofici emplaçant-nos a nosaltres a fer una cosa que la de 2017 altres 
grups no han fet. M’agradaria saber si pensa fer alguna cosa abans d’acabar la 
legislatura de fer complir, perquè demanem als altres estaments supramunicipals els 
enviem mocions, els demanem que facen complir les mocions, que ens facen cas a 
les mocions que enviem nosaltres, i nosaltres mateix no fem complir les que 
aprovem i ens pertanyen a nosaltres en la població d’Oliva.” 
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 Sra. Morera Miñana: “Respecte al que ha comentat el Sr. Llopis la veritat que deu 
ser un error; per suposat que quan participem en les fires no tinc constància que això 
siga així. Demà demanaré explicacions, perquè quan anem a les fires tenim molts 
catàlegs, no només dels empresaris que ens faciliten tota la informació, sinó que a 
més tenim catàlegs que es fan des del Departament de Turisme. Jo a cada fira no dic 
que s’ha de portar açò o allò; les persones que treballen al departament, tenen el seu 
procediment marcat. Per suposat que no tenia constància. Demà preguntaré al 
respecte i ho faré saber què va passar en aquest cas. La veritat que em dol, perquè 
sóc la primera interessada, tots estem interessats que tot funcione de la millor forma. 
Ja li informaré al respecte.” 

 
 Sra. Pastor Bolo: “M’ha fet esment el Sr. Mengual, tant als onze membres que 

formen el govern com en Comte d’Oliva; per un costat li contestaré Comte d’Oliva, 
és cert i ja vam manifesta rel nostre grup municipal què havia passat en Comte 
d’Oliva. En aquell plenari demanàvem unió i consens perquè totes les forces 
polítiques que conformem la corporació fórem capaces de treballar juntament amb 
els veïns per a no tornar a fer els mateixos errors. Aquest grup va recolzar la moció 
que va presentar el Partit Socialista, va tornar a recolzar la moció que va vindre d’un 
altre grup municipal, hem anat a totes les reunions de treball, i no està en les nostres 
mans el procediment que va a continuar. Per tant ens han tingut quan ha fet falta, 
hem recolzat totes les mocions, però m’imagine que això els terminis estaran i qui 
ho porte serà qui porte el full de ruta de treball. Després he de manifestar que aqeust 
grup estem a final d’una legislatura, és cert, va conformar un govern de quatre 
forces polítiques, però ja vam manifestar l’estiu passat, quan el Sr. alcalde va decidir 
llevar àrees de gestió a dos membres del nostre grup municipal, vam manifestar 
clarament que nosaltres no érem part del govern; érem dues regidores que ens 
quedàvem que portàvem àrees de gestió; i si el sr. alcalde ho considerava, que ens 
llevara les àrees de gestió. Crec que des de l’estiu cap ací això s’ha fet públic, s’ha 
fet clar, ho vam presentar a tots els llocs. Cadascú té la seua habilitat, cadascú té el 
seu raonament. Aquest grup municipal som quatre membres, dos no porten cap àrea, 
perquè va ser decisió dels regidors, que el Sr. alcalde els va llevar les àrees perquè 
per a ell havien treballat molt malament; som quatre regidors. I després en el 
pressupost. projecte Oliva ja va patir que la culpa de no aprovar-se el pressupost de 
2018 era nostra. Com entendrà vosté, jo no puc portar el pressupost que hauríem 
d’aprovar, com diu la Sra. Morell. No està en les nostres mans portar el pressupost. 
a la millor tornem a ser els culpables; però no està en les nostres mans portar el 
pressupost al plenari. He de dir-li que la setmana passada vaig seure amb Vicent 
Canet, regidor d’Hisenda, i sí que ens va passar el primer esborrany. Això és cert, 
però no està en les nostres mans dictaminar-lo; ni en la comissió, ni en el plenari.” 

 
 Sr. Canet Llidó: “Gràcies, Sr. alcalde, a tall del que comenta la Sra. Pastor, ho hem 

comentat, la responsabilitat de portar el pressupost és meua, no és de cap altre 
membre del govern, ni del meu grup; ni de cap altre membre del govern, ni dels 
grups, la responsabilitat és meua. Ho parlaria de responsabilitat, no de posar-nos 
medalles, els regidors d’Hisenda. Vosté comentava que va portar quatre 
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pressupostos; bé, probablement aquesta legislatura també es portaran. No s’han 
portat quan tocava en cap lloc. Li recorde que el de 2014 es va aprovar 
definitivament setmanes abans que el de 2018, tampoc ha hagut tanta diferència i és 
un aspecte en què hem de millorar; i probablement el mèrit de l’aprovació dels 
pressupostos també siga d’aquells grups que el voten; si no, jo m’apuntaria les 
medalles del pressupost del 2018 com a que no hi havia cap vot en contra, i crec que 
les medalles no són per a mi, són per a aquells que ho voten i fan possible que això 
isca endavant. Però parlant concretament del pressupost de¡enguany, coincidesc 
amb vosté perquè la nova legislatura no comence amb aqueixa carència, perquè si 
no mentre es posa a treballar l’equip de govern, posar-se a treballar un nou 
pressupost és una llanda; i en aqueix sentit anem a presentar el pressupost el més 
aviat possible; això ja ho vam dir en l’última Comissió d’Hisenda que vam tindre; i 
també, a tall d’això vam estar parlant de la qüestió de la moció de la bonificació de 
les plusvàlues, l’ordre seria primer presentar un pressupost que s’ajustara al pla 
econòmic i financer que hem de complir a conseqüència de l’incompliment de la 
regla de despesa del pressupost de l’exercici 2018, i que després faríem totes les 
altres coses. Això es va explicar en l’última comissió. En relació al que ha apuntat la 
Sra. Tomás, en relació al pressupost, en passar els papers intentarem passar també 
un estat d’execució del pressupost corrent perquè efectivament és una informació 
que pot ser important a l’hora d’entendre les partides que es presenten. Per tant, en 
concret va a procedir-se al lliurament del pressupost, que com parlàvem ahir en la 
Junta de Portaveus, en el pla econòmic financer, que hem d’ajustar-lo, en la pujada 
de la massa salarial a conseqüència de l’increment, de moment, del 2.25% i la 
qüestió de les subvencions, les nominatives. Ja ho vam parlar ahir en Junta de 
Portaveus. Respecte a la qüestió de Comte d’Oliva, també a tall del que s’ha 
comentat, no s’ha complit aquelles previsions que ha apuntat el Sr. Mengual, en part 
és responsabilitat també d’aquest regidor delegat, que només porta tres delegacions, 
dues fàcils, que són Hisenda i Urbanisme, i a banda d’això el tema del patrimoni, 
gestionant uns fons FEDER d’un milió d’euros, més el tema del programa ARRU. 
Coses menudes. S’ha de fer tota aqueixa tasca. Ja en la seua moció, les esmenes que 
li plantejàvem era que el que feia falta era treballar i que els convidàvem a treballar, 
i continuem convidant-los a treballar, i quan vulguen poden sumar, poden ajudar, 
poden participar. En relació a això, també li diré que sí que hi ha un full de ruta 
respecte a la qüestió de Comte d’Oliva, perquè s’ha treballat. Un full de ruta que 
consisteix a tindre els plafons, tant en format cartró-ploma, com en format pdf, 
realitzat per l’arquitecte, i portat fa poc, per a poder-los presentar a la gent; ahir vam 
estar veient els llocs on estaran ubicats aqueixos plafons descriptius, plànols més la 
descripció de les seccions, més els pressupostos de les distintes opcions, les sis 
opcions que vam parlar en les reunions de treball; els plafons estaran exposats. Hem 
estat treballant amb la persona responsable, la tècnica responsable de la qüestió dels 
empadronaments per vore quines persones estan empadronades i poden votar els 
majors de 16 anys, en els distints carrers; quins documents han de presentar les 
persones que tenen una activitat en aqueixos vials, per poder acreditar que són 
titulars de les activitats i poder exercir el seu dret en les dues eleccions que estan 
plantejades; i el que s’està fent és modelar el cartell i la carta que demà, si vostés 
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volen, els presentem, si els urgeix, podrien haver-ho preguntat i els l’haguera 
comentat quan vostés hagueren volgut. I si hagueren participat, millor encara per al 
bé del veïnat. I al respecte d’això vull acabar parlant també d’uns altres ciutadans, 
que també ens acompanyen, i que també ocupen una série d’espais d’aquesta 
administració, que fa 12 anys que van pagar una sérei de quotes, 40.000 euros, 
50.000 euros, 60.000 euros, 70.000 euros, que hui s’han fet els amidaments de les 
parcel·les després de 12 anys d’haver posat els diners, demà es faran les de les 
càrregues elèctriques, i després de 12 anys també són veïns que estan esperant 
solucions dels seus problemes, com molts altres de la ciutat d’Oliva i a poc a poc 
intentarem resoldre’ls tots.” 

 
 Sra. Morea Alemany: “Curiosament tenia algun dubte del que estava dient-me el 

Sr. Llopis, i he revisat en un moment, i efectivament s’ha compartit des del 
Facebook d’Oliva Turisme, un vídeo on qualsevol pot vore l’aparador, i a simple 
vista veig que està el plànol, que està la guia genèrica, que està la guia 
especialitzada en turisme actiu. El cap de setmana va ploure, no sé si a la millor 
perquè no es banyara s’arrimaria.” 

 
 Sr. alcalde: “No dubtem de la paraula de cap dels dos regidors, però ha quedat 

contestat.” 
 
 Sra. Morea Alemany: “Si hi havia cap preocupació que la gent sàpiga que aqueix 

cap de setmana va haver informació turística a l’aparador.” 
 
 Sr. alcalde: “Havien quedat preguntes o precs per contestar, respecte a les actes, 

Sra. Tomás, n’hi ha actes que estan pendents de revisió per la secretària, que saben 
vostés que està de baixa. Això ha provocat un buit. En aquest moment estan 
pendents de revisió per la secretària que a pesar d’estar de baixa s’ha compromés a 
anar revisant-les i donar el vist-i-plau que és preceptiu. En qualsevol cas, abans que 
canvie la legislatura les haurem d’aprovar totes en juny. S’està treballant perquè en 
juny, encara que siga el període posterior a les eleccions, hi haja un plenari per 
aprovar-les. Jo recorde que tradicionalment hi ha un plenari per a aprovar totes les 
actes. En segon lloc respecte al pla d’actuació, Sr. Morera, li recorde que hi ha un 
pla d’actuació front al risc d’inundacions, i un CECOPAL, i aqueix pla d’actuació 
procura establir totes les situacions i tots els protocols en els quals s’ha d’actuar per 
part de l’ajuntament en cas d’emergència. En aquest cas, pel nivell taronja, jo mateix 
el mateix diumenge de Pasqua vaig estar dues hores en les dependències de la 
Policia coordinant juntament amb el tècnic de Protecció Civil i el cap de la Policia 
local, i coordinàvem tot el dispositiu per a la situació; perquè va començar a ploure 
molt i sap vosté que quan plou tant, i plou tant es hores seguides, comença a haver 
una situació de desbordament, la centraleta de la policia es bloqueja, comencen a 
haver problemes, les platges estaven plenes, que no va ser un temporal d’hivern, va 
ser un temporal d’estiu i en definitiva tot va anar funcionant amb relativa normalitat 
dins de les previsions del CECOPAL, i dins de les previsions del pla municipal front 
al risc d’inundacions; que no dic jo que no hi haguera problemes, que en van haver i 
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molts; però tots els protocols que marca el pla front al risc d’inundacions, que està 
aprovat per aquest plenari es va procurar seguir-los. Respecte a la pregunta que ha 
fet vosté, Sr. Forrat, la llicència d’obra, és una consulta més tècnica que política,. En 
qualsevol cas ja li vam intentar explicar en la Comissió d’Urbanisme que el que 
faríem seria que podria anar a parlar amb l’arquitecte municipal, però en qualsevol 
cas li encomanarem un informe sobre la seua consulta, perquè és una qüestió més 
tècnica que no política. Respecte al conveni del LIDL, Sr. Mengual, no és 
l’ajuntament qui ha de fer les obres, és LIDL, que si vol fer ús d’aqueix dret que té 
per a presentar la llicència en relació al conveni que va aprovar el plenari, pot 
demanar la llicència per a fer les obres; però no és responsabilitat de l’ajuntament 
fer aqueix tall que diu vosté sinó responsabilitat de l’empresa promotora i que ho va 
preveure. Queda el tema de la notificació que van rebre vostés; no és que vostés van 
rebre la notificació; el que va fer l’Alcaldia és, a conseqüència del prec del Partit 
Socialista i que el Partit Popular es va sumar, respecte a la moció de la justificació 
de les despeses dels grups polítics, el que va fer l’Alcaldia va ser comprovar quins 
grups polítics havien presentat per registre d’entrada la justificació. Com ha dit 
vosté bé consta per registre d’entrada que han presentat la justificació de les 
despeses de l’any 2017, en aquest ordre, el Partit Popular, Compromís i el Partit 
Socialista. No consta que cap altre grup haja presentat les despeses de 2017. Però 
també estan pendents, perquè estem en 2019, les de 2018; i el que va fer aquesta 
alcaldia va ser una notificació a tots els grups polítics municipals, als sis grups, 
recordant-los i demanant-los que presentaren les justificacions que tingueren 
pendents. En el seu cas serà la de 2018, en el cas d’altres forces polítiques seran les 
de 2017 i 2018. La notificació va anar a tots. Als sis grups polítics.” 

 
I no havent més assumptes a tractar, el senyor president alça la sessió a l’hora 
assenyalada a l’encapçalament; de tot el que com a secretària  acctal. done fe. 
 
  Vist i plau 
 El president 


